
Oppositie vecht voor betaalbare buitenschoolse kinderopvang 
 
Landen, 25 juni 2024 – De oppositie zet zich in voor betaalbare buitenschoolse kinderopvang.  
 
Op dinsdag 25 juni stond de werkingssubsidie voor de buitenschoolse kinderopvang van FERM 
(voorheen Stekelbees) op de agenda van de gemeenteraad. 
 
Tijdens de budgetbesprekingen van 2023 was dit onderwerp al een heet hangijzer. N-VA-
gemeenteraadslid Greta Vanermen merkte toen al op dat de werkingssubsidie aanzienlijk was 
gestegen. Zij drong aan bij de bevoegde schepen om met een goed onderbouwd dossier te 
komen, ondersteund door concrete cijfers. 
 
Vanermen heeft sindsdien herhaaldelijk om cijfers gevraagd, maar kreeg steeds onbevredigende 
antwoorden. Vaak ontbraken er cijfers volledig, of kreeg zij slechts algemene informatie. De 
verwachtingen waren dus hooggespannen, maar wat een teleurstelling bleek het uiteindelijke 
dossier. 
 
De oppositie moest zelf op zoek naar de verschillen in de overeenkomst, regel voor regel. Eén 
document was zelfs voor de helft incompleet. Opvallend was het gebrek aan concrete cijfers in 
het document. "FERM vraagt om haar werkingssubsidie van 40.000 euro per jaar te verhogen 
naar 165.000 euro per jaar. Dat is een aanzienlijke stijging," aldus Vanermen. 
 
FERM wil af van het financieringssysteem dat het vorige bestuur (N-VA, Spa en O-VLD) met hen 
had overeengekomen. Dit systeem, waar destijds uren aan besteed zijn, zou zorgen voor een 
stabiele en beheersbare uitgavestroom voor de stad Landen. Deze overeenkomst werd destijds 
door de volledige gemeenteraad goedgekeurd, inclusief degenen die het nu willen afschaffen. 
 
Dit betekent niet vooruitgang, maar een stap terug. Het huidige bestuur ondersteunt FERM en 
wil daarmee de klok terugdraaien. “Het kan toch niet zo zijn dat de grootste werkgever van 
Landen een blanco cheque krijgt waarbij de organisatie zelf het bedrag mag bepalen? Als 
bestuur is het hun plicht om informatie te vragen en te weten hoe een maatschappelijke partner 
met de jaarlijkse toelage omgaat” stelt raadslid Vanermen. 
 
Er ontbreken concrete cijfers voor Landen over de afrekening van nutsmaatschappijen, de 
evolutie in het aantal kinderen dat gebruik maakt van BKO, de inzet en het aantal 
personeelsleden, de ouderbijdragen en de ontvangen subsidies. Het college baseert zich op een 
algemene afrekening (die ze ook niet hebben toegevoegd) en besluit op basis van “wederzijds 
vertrouwen”. 
 
Op deze manier is het niet mogelijk om een dossier grondig te bespreken en een verhoging van 
400% in werkingssubsidies goed te keuren. De schepen kon niet anders dan het dossier 
uitstellen naar een volgende gemeenteraad met de opdracht de gevraagde cijfers (voor Landen) 
te bezorgen. 
 
“De oppositie staat voor kwalitatieve buitenschoolse kinderopvang en wil dat dit blijft bestaan 
en verder kan groeien met het aankomende BOA-decreet, maar niet tegen elke prijs. Met het 
huidige addendum zouden ouders op termijn financieel de dupe zijn. Dat willen wij absoluut 



vermijden” stellen fractieleiders Didier Reynaerts (O-VLD), Bart J.de Vos (N-VA) en Mark 
Keppens (Groen) unisono. 


